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Z A P I S N I K sa tridest prve sjednice  

                 Ustavnog odbora 

Održane dana 21. novembra 2022. godine  

  

Sjednica je počela u 10:40 časova. 

Sjednicom je predsjedavala Simonida Kordić, predsjednica Odbora.  

Sjednici su prisustvovali članovi Odbora: Milan Knežević, Vladimir Martinović, 

Boris Bogdanović, Suada Zoronjić, Dragan Ivanović, Nikola Bajčetić, koji 

mijenja poslanicu Jovanku Bogavac.  

U skladu sa članom 55 Poslovnika Skupštine Crne, sjednici je prisustvovao i 

Dragan Bojović kao zainteresovani poslanik. 

Konstatuje se da su usvojeni Zapisnici sa 21,22, 25. i 26. sjednice Ustavnog 

odbora  ( sa 7. glasova “za” ).   

             Za sjednicu je predložen sledeći : 

 

                                              D n e v n i   r e d: 

   

1.Razmatranje Predloga za pokretanje postupka za utvrđivanje da li je 

Predsjednik Crne Gore povrijedio Ustav, 

2.Tekuća pitanja 

 

        Predloženi Dnevni red je jednoglasno usvojen (sa 7 glasova „za“ ). “ZA” su 

glasali sledeći poslanici: Simonida Kordić, Milan Knežević, Vladimir Martinović, 

Boris Bogdanović, Suada Zoronjić, Dragan Ivanović i Nikola Bajčetić.   

 

           1.Razmatranje Predloga za pokretanje postupka za utvrđivanje da li 

je Predsjednik Crne Gore povrijedio Ustav, 

        Predsjednica Ustavnog odbora, Simonida Kordić, na početku sjednice 

podsjetila je prisutne poslanike sa Predlogom koji su podnijeli 41 poslanik  

Demokratskog fronta, Demokrata-Demosa, GP URA-CIVIS, Socijalističke 

narodne partije, Ujedinjene i Prave Crne Gore, ona napominje da se Predlog 
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oslanja na činjenicu da Predsjednik Crne Gore nije predložio mandatara za sastav 

Vlade što je bila njegova obaveza propisna čl.95 st.1 tač.5 Ustava Crne Gore. 

Dodaje se da je predsjednik povrijedio Ustav i time što na razgovore o mandataru 

nije pozvao predstavnike svih parlamentarnih partija, kao ni Miodraga Lekića, koji 

je dogovorom parlamentarne većine dobio podršku 41 poslanika da bude mandatar 

za sastav nove Vlade. Predsjednica Odbora, je navela da je neustavno postupanje 

i činjenica da se u ovom procesu predsjednik pozvao na potrebu da poslanici 

dostave 41 potpis. Ustav kako kaže ne poznaje takvu instituciju. U dosadašnjoj 

istoriji davanja mandata samo u jednom slučaju su dostavljeni potpisi, kada je 

Zdravko Krivokapić predložen za mandara. Ona napominje da je nemoguće 

prihvatiti činjenicu da predsjedniku nije bilo  poznato da Miodrag Lekić ima 

većinu, te da Dritan Abazović, kad je formirao Vladu, nije imao podršku 41 

poslanika, ali je kroz konsultacije ocijenio da ima potencijal da tu podršku 

obezbijedi. U svom daljem izlaganju, predsjednica Kordić, ističe da je Skupština 

spriječena da obavlja svoja ustavna ovlašćenja, da bira Vladu te da vrši svoj 

kontrolni nadzor nad izvršnom vlašću, s obzirom na činjenicu da mandat nije dat 

nijednoj osobi. 

            Poslanik Vladimir Martinović, u svom izlaganju navodi da je jasno da je 

predsjednik prekršio Ustav. Napominje da on to ne čini prvi put, kao neko ko treba 

da štiti Ustav, te da je svojim nečinjenjem  pokazao da želi da blokira Skupštinu. 

Zaključuje da je predsjednik želi krizu u Crnoj Gori što je pokazao i prilikom 

glasanja za sudije Ustavnog suda Crne Gore. Istakao je da  Demokrate sa 

zadovoljstvom podržati ovu inicijativu, jer Ustav Crne Gore se mora poštovati. 

          Poslanik Nikola Bajčetić, stava je da je predsjednik Đukanović svjesno ušao 

u zonu kršenja Ustava Crne Gore, te da to radi od 30. avgusta 2020. godine 

odbijajući saradnju sa parlamentarnom većinom i Skupštinom Crne Gore. 

Poslanik Bajčetić, navedeno temelji na činjenici što je Predsjednik  nebrojeno puta 

vratio zakone na ponovno odlučivanje, pa je za očekivati kako navodi da nakon 

izbornih poraza njegove partije, svjesno ponovo uđe u kršenje Ustava i blokira 

političke prilike u Crnoj Gori. 

         Poslanik Milan Knežević, u svom izlaganju istakao je da nema dilemu da li 

je predsjednik povrijedio Ustav. On napominje, da žali što na sjednici ne 

prisustvuju poslanici DPS-a, te da njihovo vanistintucijalno djelovanje udaljava 

Crnu Goru od puta ka EU. Poslanik napominje da je trenutna situacija pogrešna 

percepcija predsjednika, po kome je kako kaže 40 veće od 41, te da je predsjednik 

uveo novu kategoriju - njegov osjećaj, koji navodi nije imao kada je dao mandat 

Dritanu Abazoviću za 43. Vladu, niti 2016. godine kada je mandat dao Dušku 

Markoviću. Napominje, da  dostavljanje potpisa nije obaveza, da je u ovom 

procesu i to ispoštovano te da su svi lideri većine na pres konferenciji rekli da 

podržavaju Miodraga Lekića za mandatara. Zbog toga su, kako je istakao bili 
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prinuđeni da donesu izmjene Zakona o predsjedniku, kako bi uticali na njega, a i 

buduće prredsjednike da poštuju Ustav. 

           Poslanik Dragan Bojović, istakao je da se Đukanović nikad nije ponašao 

kao predsjednik svih građana, nego kao predsjednik DPS-a. Napominje da kako 

mu se  bliži kraj mandata kao Predsjednik Crne Gore on želi da dovede u pitanje 

funkcionisanje svih instutucija, posebno Skupštine. 

            Poslanica Suada Zoronjić, u svom izlaganju zamolila je opoziciju da se 

vrati u parlament, poštuje zakone i odblokira Ustavni sud. 

        Poslanik Dragan Ivanović, kazao je da predsjednik  Đukanović pokazuje 

pravo lice, jer se "desilo što se desilo" te da on  nema većinu. Ističe da u potpunosti 

podržava inicijativu i da je potrebno u plenumu u potpunosti dokazati  da je 

predsjednik povrijedio Ustav. 

         Nakon završene diskusije po ovoj tački Dnevnog reda, Predsjednica Odbora, 

Simonida Kordić, stavila je Predlog za pokretanje postupka za utvrđivanje da li je 

Predsjednik Crne Gore povrijedio Ustav: 

          “ZA” - 7 

          “PROTIV “ - 0 

          “UZDRŽANI” - 0 

       Konstatuje se da je Ustavni odbor podržao Predlog za pokretanje postupka za 

utvrđivanje da li je Predsjednik Crne Gore povrijedio Ustav. 

        Na sjednici je odlučeno da će izvjestilac Odbora na sjednici Skupštine u ime 

predlagača biti predsjednica Ustavnog odbora Simonida Kordić.   

  

2.Tekuća pitanja, 

       Predsjednica Ustavnog odbora,  upoznala je poslanike sa dopisom koji je 

Ustavni odbor dobio 3. novembra 2022. godine od gospođe Valentine Pavličić, 

zastupnice Crne Gore pred Evropskim sudom za ljudska prava u kojem ona 

upozorava na opasnost da ustavna žalba kao djelotvorni pravni lijek u Crnoj Gori 

koji omogućava ostvarivanje ljudskih prava građana, bude proglašena za 

nedjelotvorni pravni lijek. Dalje upozorava da ova situacija može nagovjestiti 

promjenu stava Evropskog suda za ljudska prava u pogledu djelotvornosti ustavne 

žalbe, na šta je kako navodi ukazala i Evropska komisija u svom Izvještaju o 

napretku Crne Gore za 2022. godinu.  
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       Predsjednica Odbora je navela da je ova vrsta zabrinutosti prikazana pred 

Ustavnim odborom u više navrata, te da je upozoravano više puta na činjenicu da 

Ustavni sud nema sudije, savjetnike, budžet, da je na Predsjednik Ustavnog suda 

bio pozvan na sjednicu Odbora te da je isti poziv odbio. Napominje, da rješenje 

problema ustavne žalbe nema bez Ustavnog suda, da je Ustavni odbor preduzeo 

sve procedure i predložio četiri kandidata za sudije Ustavnog suda i da se već 28. 

novembra 2022. godine isti mogu izabrati kako bi se kompletirao Ustavni sud. 

 

 Sjednica je završena u 11:47 časova.   

  

SEKRETARKA ODBORA                      PREDSJEDNICA ODBORA   

Dragana Vukčević                                                               Simonida Kordić                                                                                                               

 

                                                                                   

  

                                                                                     

  

  


